

سياسة توزيع الأرباح

(وفقاً لتعميم بورصة مسقط رقم 2025/3)

تُعلن شركة الأنوار لبلاط السيراميك ش.م.ع.ع أن مجلس إدارتها قد اعتمد سياسة توزيع الأرباح خلال اجتماعه المنعقد بتاريخ 11 فبراير 2026، وذلك وفقاً لتعميم بورصة مسقط رقم (2025/3) بشأن سياسة توزيع الأرباح والصادر عن بورصة مسقط (MSX).

تهدف هذه السياسة إلى توزيع أرباح على المساهمين من حيث المبدأ، وذلك رهنأ بأداء الشركة، ومركزها المالي، وتوفير الأرباح القابلة للتوزيع، والحصول على الموافقات الرقابية وموافقة المساهمين المطلوبة.

وتتمثل أهم أحكام هذه السياسة فيما يلي:

نية توزيع الأرباح: تعتزم الشركة، من حيث المبدأ، توزيع أرباح على المساهمين وفقاً لأحكام هذه السياسة والقوانين واللوائح المعمول بها في سلطنة عُمان.

دورية التوزيع: يكون توزيع الأرباح سنوياً من حيث المبدأ. ويجوز لمجلس الإدارة أن يوصي بتوزيع أرباح مرحلية على المساهمين، وذلك وفقاً لأحكام هذه السياسة وبعد الحصول على الموافقات اللازمة.

استراتيجية توزيع الأرباح: يكون توزيع الأرباح نقداً من حيث المبدأ. كما يجوز لمجلس الإدارة أن يوصي، وفقاً للقوانين المعمول بها وبعد الحصول على الموافقات اللازمة، بما يلي:

- توزيع أسهم مجانية؛
- خطط إعادة استثمار الأرباح (DRIP)؛ أو
- أي شكل آخر من أشكال توزيع الأرباح المسموح به بموجب القوانين واللوائح.

المركز المالي للشركة: يعتمد توزيع الأرباح من قبل الشركة على صافي الأرباح و/أو الأرباح المحتجزة، كما هو مبين في البيانات المالية المدققة للشركة.

استراتيجية النمو وتحديثات القطاع: في حين تعتزم الشركة، من حيث المبدأ، توزيع أرباح على المساهمين، فإن مجلس الإدارة يأخذ بعين الاعتبار، عند تقديم توصيته، ما يلي:

- أولوية الحفاظ على مركز مالي قوي ومستقر؛
- ضمان توفر سيولة كافية لعمليات الشركة؛
- الاستثمارات المخطط لها ومبادرات النمو المستقبلية؛ و
- الظروف الاقتصادية والكلية وظروف القطاع، بما في ذلك التطورات التنافسية.

خطة توزيع الأرباح: يجب أن يتضمن الإفصاح عن أي مقترح لتوزيع الأرباح ما يلي:

- تاريخ الاستحقاق للمساهمين المقيدين؛ و
- قيمة التوزيع لكل سهم بناءً على رأس المال المدفوع.

خطة إعلان توزيعات الأرباح والإفصاح عنها: يتم نشر جميع الإعلانات المتعلقة بتوزيعات الأرباح من خلال:

- منصة الإفصاح الرسمية لبورصة مسقط؛ و
- الموقع الإلكتروني الرسمي للشركة،

وذلك وفقاً للمتطلبات الرقابية المعمول بها.

يجب أن تتضمن هذه الإفصاحات كافة التفاصيل المتعلقة بقيمة التوزيع، وتاريخ الاستحقاق، وآلية السداد، وأي قرارات أو مستندات قد تؤثر على عملية التوزيع، بما يضمن الوضوح والشفافية والمساواة في معاملة جميع المساهمين. ويُعد فقط بقنوات الإفصاح الرسمية لتجنب أي لبس أو معلومات متضاربة.

اعتماد توزيعات الأرباح: يقوم مجلس الإدارة برفع توصيته بشأن توزيع الأرباح إلى الجمعية العامة للمساهمين لاعتمادها. ولا يتم تنفيذ توزيع الأرباح إلا بعد الحصول على الموافقة الرسمية من الجمعية العامة للمساهمين.

ميررات السياسة: تعترم الشركة، من حيث المبدأ، اعتماد توزيع أرباح نقدية سنوية على المساهمين من صافي الأرباح و/أو الأرباح المحتجزة، بعد مراعاة استراتيجية النمو وتحديثات القطاع الواردة في هذه السياسة، وبعد الحصول على الموافقات اللازمة من:

- الجمعية العامة للمساهمين؛ و
- الجهات الرقابية المختصة، إن وجدت،

وذلك وفقاً للقوانين واللوائح المعمول بها في سلطنة عُمان.

الفترة المالية المشمولة واعتماد التوزيع: تتعلق توزيعات الأرباح بالسنة المالية السنوية. ويقوم مجلس الإدارة بالتوصية إلى الجمعية العامة للمساهمين باعتماد البيانات المالية السنوية المدققة مع مقترح توزيع الأرباح، وذلك ضمن المواعيد الرقابية المحددة.

وتتولى الجمعية العامة للمساهمين البت في توصيات مجلس الإدارة، ولا يتم تنفيذ توزيع الأرباح إلا بعد الحصول على الموافقة الرسمية، على أن لا يتجاوز إجمالي التوزيع لكل سهم المبلغ المعتمد من قبل المساهمين.

أرباح الأسهم المرحلية: استثناءً من هذه السياسة، يجوز للشركة الإعلان عن أرباح مرحلية، وذلك رهناً بما يلي:

- توصية مجلس الإدارة؛
- موافقة المساهمين؛ و
- الالتزام الكامل بالمتطلبات الرقابية المعمول بها.

المبادئ التي يخضع لها التوزيع: يتم الإعلان عن الأرباح السنوية أو المرحلية بناءً على بيانات مالية مدققة أو مراجعة محدودة للبيانات المالية من قبل المدققين القانونيين، ومعتمدة من الجمعية العامة للمساهمين. وبموافقة المساهمين، يجوز تحويل جزء من صافي الأرباح إلى أسهم تخصص للمساهمين وفقاً لاستراتيجية توزيع الأرباح، مما يترتب عليه زيادة في رأس المال المصدر.

حظر توزيع الأرباح: لا يجوز توزيع الأرباح في الحالات التالية:

- إذا كان من شأن التوزيع التأثير على قدرة الشركة على الوفاء بالتزاماتها المالية عند استحقاقها؛
- إذا كان التوزيع ناتجاً عن أرباح غير محققة أو صورية؛
- إذا تكبدت الشركة خسائر لم يتم تغطيتها بالكامل.

التعديلات: تحتفظ الشركة بالحق الكامل في تعديل أو تحديث سياسة توزيع الأرباح هذه كلما دعت الحاجة، بما يتماشى مع التطورات الرقابية أو التغييرات في الظروف المالية أو الاستراتيجية للشركة.

ويتم الإفصاح عن أي تعديلات جوهرية من خلال القنوات الرسمية المعتمدة، بما في ذلك نظام الإفصاح لبورصة مسقط والموقع الإلكتروني الرسمي للشركة، وذلك بعد موافقة مجلس الإدارة.

إخلاء المسؤولية: تُعد هذه السياسة إطاراً إرشادياً لتوزيع الأرباح، ولا تشكل التزاماً نهائياً أو ضماناً مطلقاً بشأن توزيعات الأرباح المستقبلية.

تعتمد توزيعات الأرباح على النتائج المالية السنوية، والمتطلبات الرقابية، وظروف السوق، والاستراتيجية المالية للشركة. ويحتفظ مجلس الإدارة بكامل السلطة التقديرية للتوصية بتوزيع الأرباح أو تعديلها أو تأجيلها أو إلغائها بما يحقق مصلحة الشركة ومساهميها.

مسؤول علاقات المستثمرين



Dividend Distribution Policy

(In accordance with MSX Circular No. 3/2025)

Al Anwar Ceramic Tiles Co. SAOG announces that its **Board of Directors approved the Dividend Distribution Policy during its meeting held on 11 February 2026**, in accordance with **Muscat Stock Exchange Circular No. (3/2025)** concerning Dividend Distribution Policy issued by the Muscat Stock Exchange (MSX).

This Policy aims to distribute dividends to shareholders, **in principle**, subject to the Company's performance, financial position, availability of distributable profits, and obtaining the required regulatory and shareholder approvals.

The main provisions of this Policy are as follows:

Dividend Distribution Intent: The Company intends, in principle, to distribute dividends to shareholders in accordance with the provisions of this Policy and the applicable laws and regulations in force in the Sultanate of Oman.

Distribution Interval: Dividend distribution shall be **annual**, in principle. The Board of Directors may recommend the distribution of **interim dividends** to shareholders, subject to the provisions of this Policy and the necessary approvals.

Dividend Distribution Strategy: Dividend distribution shall be **cash**, in principle. The Board of Directors may also recommend, subject to applicable laws and approvals:

- Distribution of bonus shares;
- Dividend Re-Investment Plans (DRIP); or
- Any other form of dividend distribution permitted under the laws and regulations.

Company's Financial Position: Dividend distribution by the Company shall be based on Net profits; and / or Retained earnings, as reflected in the Company's audited financial statements.

Growth Strategy and Industry Updates: While the Company intends, in principle, to distribute dividends to shareholders, the Board of Directors shall take into consideration, when making its recommendation, the following:

- Priority of maintaining a strong and stable financial position;
- Ensuring adequate liquidity availability for the Company's operations;
- Planned investments and future growth initiatives; and
- Economic, macroeconomic, and industry conditions, including competitive developments.

Dividend Distribution Plan: The disclosure of any dividend distribution proposal shall include:

- The entitlement date for registered shareholders; and
- The dividend amount per share based on the paid-up capital.

Dividend Announcement and Disclosure Plan: All announcements related to dividend distributions shall be published through:

- The official disclosure platform of the Muscat Stock Exchange; and
- The Company's official website,

in accordance with applicable regulatory requirements.

Such disclosures shall include full details of the dividend value, entitlement date, method of payment, and any decisions or developments that may affect the distribution process, ensuring clarity, transparency, and equal treatment of all shareholders. Only official disclosure channels shall be relied upon to avoid any confusion or conflicting information.

Dividend Approval: The Board of Directors shall submit its dividend distribution recommendation to the **General Meeting of Shareholders** for approval. Dividend distribution shall only be executed after obtaining official approval from the General Meeting of Shareholders.

Policy Rationale: The Company intends, in principle, to adopt annual cash dividend distribution to shareholders from net profits; and / or retained earnings, after considering the growth strategy and industry updates set out in this Policy and after obtaining the necessary approvals from:

- The General Meeting of Shareholders; and
- Relevant regulatory authorities, if applicable,

in accordance with the laws and regulations in force in the Sultanate of Oman.

Financial Period Covered and Distribution Approval: Dividend distributions shall relate to the **annual financial year**. The Board of Directors shall recommend to the General Meeting of Shareholders the approval of the audited annual financial statements together with the proposed dividend distribution, within the prescribed regulatory timelines.

The General Meeting of Shareholders shall decide on the Board's recommendations, and dividend distribution shall only be executed after receiving official approval, ensuring that the total dividend per share does not exceed the amount approved by shareholders.

Interim Dividends: As an exception to this Policy, the Company may announce interim dividends, subject to:

- Recommendation of the Board of Directors;
- Approval of shareholders; and
- Full compliance with applicable regulatory requirements.

Principles Governing Distribution: Annual or interim dividends shall be declared based on audited financial statements or limited review of Financial Statement by Statutory Auditors approved by the General Meeting of Shareholders. With shareholder approval, a portion of net profits may be converted into shares allotted to shareholders in accordance with the Dividend Distribution Strategy, resulting in an increase in issued share capital.

Prohibition of Dividend Distribution: Dividends shall not be distributed in the following cases:

- If the distribution affects the Company's ability to meet its financial obligations when due;
- If the distribution results from unrealized or imaginary profits;
- If the Company incurs losses that have not been fully covered.

Amendments: The Company reserves the full right to amend or update this Dividend Distribution Policy whenever necessary, in line with regulatory developments or changes in the Company's financial or strategic circumstances.

Any material amendments shall be disclosed through approved official channels, including the MSX disclosure system and the Company's official website, subject to approval by the Board of Directors.

Disclaimer: This Policy serves as a guiding framework for dividend distribution and does not constitute a final commitment or absolute guarantee regarding future dividends.

Dividend distributions depend on annual financial results, regulatory requirements, market conditions, and the Company's financial strategy. The Board of Directors retains full discretionary authority to recommend, amend, defer, or cancel dividend distributions in the best interests of the Company and its shareholders.

Investor Relations Officer

